
Ügyszám:

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2008.  április  15-én  16,00 
órakor megtartott nyilvános testületi üléséről.

Jelen vannak:  Simonné Vitányi Mónika polgármester
  Fábián Gusztáv alpolgármester
  Mátraházi Zsuzsanna képviselő

Összesen:       3 testületi tag

Távol maradt: Raffay Béla képviselő

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Dr. Verbovszki Valéria körjegyző

Valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika

Köszönti  a megjelenteket.  Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  4 tagja közül 3 fő jelen 
van, Raffay Béla igazoltan távol van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Elmondja, hogy a 
kiküldött  napirendhez  képest  három sürgősségi  indítvány lenne,  melyek  a  következők:  1. 
Kerékpárút  megvalósítása  Előadó:  Simonné  Vitányi  Mónika  polgármester  2.  Tatay-napok 
támogatása  Előadó:  Simonné  Vitányi  Mónika  3.  Fénymásolás  és  nyomtatás  díja  Előadó: 
Simonné Vitányi Mónika polgármester.
A sürgősségi indítványok az utolsó napirend elé kerülnének.
Szavazásra teszi fel a kiküldött napirendet a sürgősségi indítványokkal kiegészítve. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a  napirendet  a  sürgősségi  indítványokkal  kiegészítve  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát: 

38/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2008. 
április  15-i  nyilvános  testületi  ülésének  napirendjét  az 
alábbiak szerint határozza meg: 

1. 2007. költségvetési rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2. Az önkormányzat 2007. évi zárszámadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Szerződésmódosítás
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
4. ÖNHIKI pályázat benyújtása



    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
5.  Észak-Balatoni  Térség  Regionális  Települési 
Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás Tanácsa 
Társulási  megállapodásának  és  Alapító  Okiratának 
módosítása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
6. Esztergom Város Önkormányzatának meghatalmazása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
7. Szelektív hulladékgyűjtő sziget kijelölése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
8. Gyermeknap előkészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
9. Nyári programok szervezése, pályázati lehetőségek
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
10. Kerékpárút megvalósítása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
11. Tatay-napok támogatása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
12. Fénymásolás és nyomtatás díja
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
13. Interpellációk, képviselő-kérdések, bejelentések

Napirend

1. 2007. évi költségvetési rendelet módosítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

 Simonné Vitányi Mónika 

Az ezzel kapcsolatos anyagot mindenki megkapta. A módosításra azért van szükség, mert 
terveztek  olyan  beruházásokat,  amik  nem  valósultak  meg.  Kérdés  a  napirenddel 
kapcsolatban?  Az  első  oldalon  van  egy  elírás,  nem  a  2006.  évi,  hanem  2007.  évi 
költségvetési módosításról van szó. 

Mátraházi Zsuzsanna

Miért van szükség most a módosításra?

Simonné Vitányi Mónika

Mert a beruházásoknál harmincmillió-háromszáznyolcvannégyezer forint szerepel benne, de 
csak tizennyolcmillió-négyszázharmincnyolcezer teljesült. A bevételeket és kiadásokat ebből 
a szempontból egálba kell hozni. 

Fábián Gusztáv

Pontosítani kell a költségvetést, ami nem valósult meg, azt ki kell venni belőle. 

Dr. Verbovszki Valéria



A  költségvetést  a  testület  az  év  folyamán  bármikor  módosíthatja.  Most  sorra  kerül  a 
zárszámadás elfogadása, mely előtt a költségvetést „rendbe kell tenni”. 

Mátraházi Zsuzsanna

Miért nem került sor erre a negyedéves beszámoló idején

Simonné Vitányi Mónika

A 2007. évi költségvetés módosítását, és a zárszámadást még Ábrahámhegy körjegyzősége 
készítette  el,  mivel  neki  kellett  lezárni  a  múlt  évet,  és  az  anyagot  most  küldték  el. 
Ábrahámhegy  március  végéig  számolt  el,  hogy  miért,  azt  nem  tudja.  A  módosítást  is 
Ábrahámhegy csinálta. 

Dr. Verbovszki Valéria

A negyedéves beszámolók nincsenek összefüggésben a költségvetés módosításával. 

Simonné Vitányi Mónika

A költségvetést minden nagyobb eltérés esetén módosítani kell. 

Dr. Verbovszki Valéria

A költségvetésbe tervezett beruházások nem realizálódtak, és abban annak kell szerepelnie, 
ami  realizálódott.  Ezért  is  kell  most,  a  zárszámadás  elfogadása  előtt  rendbetenni  a 
költségvetést. Ez a lényege a dolognak. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra  teszi  fel  az  önkormányzat  2007.  évi  költségvetésének  módosításáról  szóló 
rendelettervezet egy olvasatban történő elfogadását.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás 
nélkül a rendelettervezetet egy olvasatban elfogadja, és megalkotja alábbi rendeletét:

5/2008.(IV.16.) sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat 2007. évi költségvetésének módosításáról az 
előterjesztésnek  megfelelően,  egy  olvasatban  rendeletet 
alkot.
A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.
Utasítja  a  körjegyzőt,  hogy  gondoskodjon  a  rendelet 
helyben szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: körjegyző
Határidő: azonnal

Mátraházi Zsuzsanna



Szeretné hozzátenni,  hogy szerinte olyan dologról szavaztak,  amiről gyakorlatilag senkinek 
semmi fogalma sincs.

Simonné Vitányi Mónika

Ő érti. Javasolja a képviselőasszonynak, hogy ha egy előterjesztésben valamit nem ért, menjen 
be  a  körjegyzőségre,  ahol  a  kollégák  szívesen  a  segítségére  lesznek,  és  bármit 
megmagyaráznak neki. 

2. Az önkormányzat 2007. évi zárszámadása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A  zárszámadást  a  tizenkétmillió-hétszázhatvankétforint  bevétellel  és  tizenhárommillió-
háromszáztizenhat  forint  kiadással  kell  elfogadniuk.  Az  érdekesség  a  zárszámadással 
kapcsolatban az adóbevétel összege, ami a tervezett  egymillió-kettőszázkilencvenezer forint 
helyett kétmillió-hétszázezer forintot hozott. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ja, az adóemelés miatt.

Fábián Gusztáv

Nem kizárólag az emelés miatt, hanem az ellenőrzés eredményeképpen. 

Simonné Vitányi Mónika

Száz forint emelés nem hoz ekkora bevételt. 

Fábián Gusztáv

A  harmadik  paragrafusban  szereplő,  az  önkormányzat  vagyonát  a  december  31-i  állapot 
szerint az ötödik számú melléklet tartalmazza. 

Simonné Vitányi Mónika

217 millió forintot jelent. Ez az önkormányzat valamennyi vagyonát tartalmazza, beleértve az 
ingatlanok értékét is. 

 Fábián Gusztáv

Mennyi volt január 1-én a minuszuk?

Simonné Vitányi Mónika

5-600 ezer forint körüli mínusszal nyitott az önkormányzat. 



Mátraházi Zsuzsanna

A hitelt nem azért vették fel, hogy ez a mínusz eltűnjön? Direkt úgy számolták ki akkor, vagy 
ez nem sikerült? Mekkora volt a kölcsön összege?

Simonné Vitányi Mónika

Likvidhitelt vettek fel, másfélmillió forintot. Ehhez most nem nyúltak hozzá. 
Szavazásra  teszi  fel  az  önkormányzat  2007.  évi  költségvetési  zárszámadásáról  szóló 
rendelettervezet egy olvasatban történő elfogadását. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
a rendelettervezetet elfogadja, és megalkotja alábbi rendeletét: 

6/2008. (IV.15.)sz. rendelet

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  az 
önkormányzat 2007. évi költségvetési zárszámadásáról az 
előterjesztésnek  megfelelően,  egy  olvasatban  rendeletet 
alkot.
A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv  mellékletét 
képezi.
Utasítja  a  körjegyzőt,  hogy  gondoskodjon  a  rendelet 
helyben szokásos módon történő kihirdetéséről.

Felelős: körjegyző
Határidő: azonnal

3. Szerződésmódosítás
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A szennyvízcsatornázással kapcsolatos szerződés módosításáról van szó. Azért szükséges a 
módosítás, mert négyszázezer forinttal kevesebbe kerül a tervezési munka.

Mátraházi Zsuzsanna

Az eredeti szerződésben százalékot határoztak meg, nem?

Simonné Vitányi Mónika

Nem összegszerűen határozták meg. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ennyivel többe fog kerülni?

Simonné Vitányi Mónika



Nem, éppen hogy kevesebbe kerül majd a munka. Négymillió-kilencszázezerről, négymillió-
ötszázezerre csökken. 
Szavazásra teszi fel, hogy a napirendi pontról név szerinti szavazással döntsenek.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  1 
tartózkodás mellett elfogadja, hogy a napirendi pontról név szerinti szavazással döntsenek. 
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
VENTURI  Mérnöki  Vállalkozási  Kft-vel  (8200  Veszprém,  Móra  Ferenc  u.  6.)  kötött 
vállalkozási  szerződést  a  Kft  által  megküldött  szerződésmódosító  nyilatkozat  (4.  számú 
melléklet)  alapján  módosítja.  A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
szerződésmódosítás aláírására és utasítja, hogy a határozatot a kft-nek küldje meg. Felelős: 
polgármester Határidő: azonnal

Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.

(A jegyző felolvassa a képviselők nevét, a jelen lévő képviselők szavaznak)

Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  1 
tartózkodás  mellett  az  ismertetett  határozati  javaslatot  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát:

39/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
VENTURI Mérnöki Vállalkozási Kft-vel (8200 Veszprém, 
Móra Ferenc u. 6.) kötött vállalkozási szerződést a Kft által 
megküldött  szerződésmódosító  nyilatkozat  (4.  számú 
melléklet) alapján módosítja. 

A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
szerződésmódosítás  aláírására  és  utasítja,  hogy  a 
határozatot a kft-nek küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

4. ÖNHIKI pályázat benyújtása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Az idei évet hiánnyal tervezték, emiatt beadhatnak ÖNHIKI pályázatot. Ez azt jelenti, hogy 
a hiány mértékéig vissza nem térítendő támogatást  kaphatnak az államtól.  Minden évben 
próbálták meglépni ezt a lépést, de mindig azt a választ kapták, hogy mivel nincs hiányuk, 
ezért nem pályázhatnak. 

Mátraházi Zsuzsanna

Tavaly is kaptak valamilyen támogatást az államtól. Az mi volt?

Simonné Vitányi Mónika



Működésképtelen  önkormányzatok támogatását  kapták tavaly.  Idén azonban szeretnék az 
ÖNHIKI-t megpróbálni, a megkapható pénzösszeg mellett még a pályázatok elbírálásánál is 
előnyt jelent, sőt az önrész összegét is csökkenti, mivel a pályázatoknál pl. az önrész mértéke 
kevesebb az ÖNHIKI-s önkormányzatoknak. 

Mátraházi Zsuzsanna

De, ha nem jön össze, akkor módosítani fogják a költségvetésben a hiány mértékét? Hiszen a 
két támogatásnak nyilván mások a feltételei.

Simonné Vitányi Mónika

Nem  kell  a  hiány  mértékét  módosítani,  mivel  sajnos  ezek  az  összegek  valós  összeget 
tartalmaznak, nekik a megoldást kell keresni a hiány pótlására.

Mátraházi Zsuzsanna

Azért váltottak körjegyzőséget, hogy ne legyen mínuszuk, ehhez képest most három millió 
forint mínuszuk van. Ezt hogyan magyarázzák meg?

Dr. Verbovszki Valéria

Itt nem a körjegyzőségi kiadásokat kell nézni, hanem azt, hogy pl. a szennyvízcsatornázás 
költsége is tervezve van a költségvetésben. Az önkormányzat költségvetését kell figyelembe 
venni, nem a körjegyzőségét.

Fábián Gusztáv

Ha  maradtak  volna  az  előző  körjegyzőségben,  akkor  most  négymillió-háromszázezer 
forintos hiányuk lenne, hiszen hozzájönne a körjegyzőség működéséhez nyújtott 1,3 millió 
forintos támogatás is. 

Simonné Vitányi Mónika

Mindenesetre a pályázaton el kell indulni, hiszen vesztenivalójuk nincs.
Tájékoztatja a képviselő-testületet, hogy a kiküldött határozati javaslat 2. pontja az alábbiak 
szerint  módosul:  „2.  Az  önkormányzat  a  körjegyzőségen  túl  intézményt  nem  tart  fenn, 
azonban Badacsonytomaj székhelyű (óvodai nevelés) illetve Révfülöp székhelyű (általános 
iskolai oktatás) külön jogszabály szerint létrehozott társulásban vesz részt.”
 
Szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a módosítással együtt.. 
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás 
nélkül  a  határozati  javaslatot  a  módosítással  együtt  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát: 

40/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzat  képviselő-testülete  a  2008.  évi  költségvetési  rendeletében 
jóváhagyott hiány pótlására a Magyar Köztársaság 2008. évi költségvetéséről szóló 2007. évi 



CLXIX. Törvény 17.§ (1) bekezdése és 6. számú melléklet l. pontja alapján  igényt nyújt be 
az  önhibájukon  kívül  hátrányos  helyzetben  lévő  települési  önkormányzatok  2008.  évi 
támogatására.
Az igényléshez a képviselő-testület az alábbi nyilatkozatot teszi:

l. Az önkormányzat lakosságszáma 2007. január 01-jén 1000 fő alatti ( 65 fő ) és 2008. január 
01-től Kővágóörs székhelyű körjegyzőséghez tartozik. (2007. évben Ábrahámhegy székhelyű 
körjegyzőséghez tartozott)
2.  Az  önkormányzat  a  körjegyzőségen  túl  intézményt  nem  tart  fenn,  azonban 
Badacsonytomaj  székhelyű  (óvodai  nevelés)  illetve  Révfülöp székhelyű  (általános  iskolai 
oktatás) külön jogszabály szerint létrehozott társulásban  vesz részt.
3. Az önkormányzat  az alábbi helyi  adók bevezetéséről  döntött  és költségvetésében ilyen 
bevételt tervez és a gazdálkodás során realizál: 

- építményadó
- telekadó
- idegenforgalmi adó tartózkodási idő után
- iparűzési adó

4.  Az  önkormányzat  3  hónapra  vagy  annál  hosszabb  időre  lekötött  bankbetéttel  nem 
rendelkezik.
5.  Az  önkormányzat  a  2007.  évi  zárszámadására  vonatkozóan  az  Ötv.  92/A  §-a  alapján 
könyvvizsgálatra nem kötelezett  és a zárszámadásának hitelesítésével  könyvvizsgálót  saját 
döntése alapján sem bízott meg.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási igény benyújtására.

Felelős: polgármester
Határidő: 2008. április 20.

5.  Észak-Balatoni  Térség  Regionális  Települési  Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati Társulás Tanácsa Társulási megállapodásának és Alapító Okiratának 
módosítása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Ismerteti a határozati javaslatot: 1. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a az 
Észak-Balatoni  Térség  Regionális  Települési  Szilárdhulladék-kezelési  Önkormányzati 
Társulás  Tanácsa  19/2008.(III.12.)  ÉBRSZHK-TT  határozatával  kiegészített  Társulási 
Megállapodás V., ezen belül V.1a pontját az alábbiak szerint jóváhagyja: 
„tagok  rögzítik  továbbá,  hogy  bármely  tag  által  a  fejlesztés,  beruházás  vonatkozásában 
vállalt  fizetési  kötelezettség  nem  teljesítése  esetén  Veszprém  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  (a  továbbiakban:  székhely önkormányzat)  a  fizetési  határidőt  követő  15. 
naptól  azonnali  beszedési  megbízás  (inkasszó)  benyújtására  jogosult.  Amennyiben  a 
székhely önkormányzat nem tesz eleget a társulás felé vállalt fizetési kötelezettségének, úgy 
a  Társulási  Tanács  új  székhely  önkormányzat  kijelöléséről  dönthet,  amelyet  egyúttal 
felhatalmaz arra, hogy a korábbi székhely önkormányzat ellen azonnali beszedési megbízást 
(inkasszót) nyújtson be.”
2. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Észak-Balatoni Térség Regionális 
Települési  Szilárdhulladék-kezelési  Önkormányzati  Társulás  Tanácsa  18/2008.(III.12.) 



ÉBRSZHK-TT határozatával módosított Társulás Alapító Okiratának 5. pontját az alábbiak 
szerint jóváhagyja:
„5. A Társulás alaptevékenysége (TEÁOR): 
3811’08 Nem veszélyes hulladék gyűjtése
3812’08 Veszélyes hulladék gyűjtése
3821’08 Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
3822’08 Veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
3832’08 Hulladék újrahasznosítása
Ezen belül főtevékenysége: 
3821’08 Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása 
A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a határozatot a Társulás elnökének küldje 
meg. Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

41/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  az  Észak-Balatoni  Térség 
Regionális  Települési  Szilárdhulladék-kezelési  Önkormányzati  Társulás Tanácsa 19/2008.
(III.12.)  ÉBRSZHK-TT határozatával  kiegészített  Társulási  Megállapodás  V.,  ezen  belül 
V.1a pontját az alábbiak szerint jóváhagyja: 
„tagok  rögzítik  továbbá,  hogy  bármely  tag  által  a  fejlesztés,  beruházás  vonatkozásában 
vállalt  fizetési  kötelezettség  nem  teljesítése  esetén  Veszprém  Megyei  Jogú  Város 
Önkormányzata  (a  továbbiakban:  székhely önkormányzat)  a  fizetési  határidőt  követő  15. 
naptól  azonnali  beszedési  megbízás  (inkasszó)  benyújtására  jogosult.  Amennyiben  a 
székhely önkormányzat nem tesz eleget a társulás felé vállalt fizetési kötelezettségének, úgy 
a  Társulási  Tanács  új  székhely  önkormányzat  kijelöléséről  dönthet,  amelyet  egyúttal 
felhatalmaz arra, hogy a korábbi székhely önkormányzat ellen azonnali beszedési megbízást 
(inkasszót) nyújtson be.”
2. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Észak-Balatoni Térség Regionális 
Települési  Szilárdhulladék-kezelési  Önkormányzati  Társulás  Tanácsa  18/2008.(III.12.) 
ÉBRSZHK-TT határozatával módosított Társulás Alapító Okiratának 5. pontját az alábbiak 
szerint jóváhagyja:
„5. A Társulás alaptevékenysége (TEÁOR): 
3811’08 Nem veszélyes hulladék gyűjtése
3812’08 Veszélyes hulladék gyűjtése
3821’08 Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
3822’08 Veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása
3832’08 Hulladék újrahasznosítása
Ezen belül főtevékenysége: 
3821’08 Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása 
A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a határozatot a Társulás elnökének küldje 
meg. 
Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

6. Esztergom Város Önkormányzatának meghatalmazása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester



Dr. Verbovszki Valéria

A 60/2007.(VII.24.) sz. határozatot kell kiegészíteni 4. és 5. ponttal.  Az első hármat már 
elfogadta ezzel a határozattal a testület. 

Mátraházi Zsuzsanna

De a levélben más harmadik pont szerepel, mint a határozatban. Szerinte a levélben lévő 
harmadik pontot ne fogadják el, gondolkozzanak rajta. 

Simonné Vitányi Mónika

Valóban nem egyforma a két harmadik pont. Ennek a dolognak utána kell járni, ezért ezt a 
napirendi pontot elnapolja. 

7. Szelektív hulladékgyűjtő sziget kijelölése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Salföldön hulladékgyűjtő szigetet létesíthetnek, úgy néz ki ingyen, az önkormányzatnak csak 
a  területet  kell  biztosítani.  Ő  a  templom  feletti  területre  gondolt,  ott,  ahol  a 
transzformátorállomás van. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem lehetne közelebb hozni a buszmegállóhoz?

Fábián Gusztáv 

Attól  fél,  hogy az  a  tér  nem bírja  el,  és  attól  is,  hogy  a  turisták  akkor  aztán  végképp 
teleszórnák még a környékét is szeméttel. 

Mátraházi Zsuzsanna

A Nemzeti Parkkal végül sikerült valamilyen egyezségre jutni? 

Simonné Vitányi Mónika

A levél elment a Nemzeti Parkhoz, most várják a választ. 

Mátraházi Zsuzsanna

Mind a kettő menni fog párhuzamosan? Mit jelent azt, hogy úgy látszik ingyenes lesz? 

Simonné Vitányi Mónika



Azok,  akik  ezt  felajánlották,  pályázaton  nyertek,  és  egyelőre  az  az  információ,  hogy 
ingyenes.

Mátraházi Zsuzsanna

Van erről papír?

Fábián Gusztáv

Meri remélni, hogy nem kérnek pénzt majd a végén. 

Mátraházi Zsuzsanna

Tudják, hogy mennyi költséggel fog ez az egész járni? Tájékozódni kellene erről. 

Simonné Vitányi Mónika

Az  önkormányzatnak  ezzel  kapcsolatban  annyi  a  dolga  egyelőre,  hogy  kijelölje,  hova 
helyezzék el a konténereket, amennyiben költség merül fel a későbbiekben, természetesen 
behozza az ülésre, és akkor megtárgyalják. Ha megépül a regionális hulladékkezelő, akkor 
úgyis  szelektíven kell  gyűjteni  a szemetet,  tehát mindenféleképpen kell  szigetet  kijelölni. 
Nem lehet mindig előre azon problémázni, ami nincs is. 

Fábián Gusztáv

Véleménye az, hogy akkor is csinálják, ha pénzbe kerül, mivel a szelektív hulladékgyűjtés jó 
dolog, erre szükség van. Ha ingyen megcsinálják, és a szállítás pénzbe kerül majd, akkor is 
megéri. 

Mátraházi Zsuzsanna

Két irányba indultak el, és az egyiket még be sem fejezték. 

Simonné Vitányi Mónika

A két dolog teljesen független egymástól, miért ne indulhatnának el két irányba? 

Fábián Gusztáv

Nem szívesen közösködik a majorral.

Mátraházi Zsuzsanna

Miért nem tárgyalták ezt az előző ülésen, amikor a Nemzeti Park kapcsán szóba került?

Simonné Vitányi Mónika 

Az ülés után érkezett ez a megkeresés. 
Ismerteti a határozati javaslatot: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Salföld 
község  közigazgatási  területén  a  hulladékgyűjtő-szigetet  a  121/1.  hrsz-ú  önkormányzati 



ingatlanon jelöli ki.A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a közterület-használati 
engedélyt  adja  ki  és  a  határozatot  a  Bio-Genezis  Környezetvédelmi  Kft-nek küldje  meg. 
Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

42/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Salföld 
község közigazgatási  területén a hulladékgyűjtő-szigetet a 
121/1. hrsz-ú önkormányzati ingatlanon jelöli ki.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
közterület-használati  engedélyt  adja  ki  és  a  határozatot  a 
Bio-Genezis Környezetvédelmi Kft-nek küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

8. Gyermeknap előkészítése
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

Javasolja, hogy a gyermeknapot az iskola befejezését követő hétvégén tartsák meg. A 2007-
es  év  programjait  az  alapítvány  állta,  illetve  pályázott,  idén  azonban  szeretné,  ha  az 
önkormányzat  100.000 Ft-ot elkülönítene a költségvetésében erre a célra.  A pontos napja 
június 21. szombat lenne. 

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte az alapítványnak éppen ez a feladata, ne adjon erre az önkormányzat pénzt.

Simonné Vitányi Mónika

Idén azonban jóval több program lesz, ezért úgy gondolta, hogy most az önkormányzat ezt a 
programot vállalja át.

Mátraházi Zsuzsanna

Nem tudja támogatni ezt az ötletet, hiszen az alapítvány pályázni is tud. 

Simonné Vitányi Mónika

Jó,  ne  támogassa,  nem  kell  a  gyereknapot  támogatni.  Tavaly  minden  rendezvényt  az 
alapítvány támogatott.

Mátraházi Zsuzsanna



Csináljanak  szerényebbet.  Nem kell  nagy  etetést  csinálni,  legyenek  játékok.  Próbáljanak 
spórolni, ha erre nem futja, és az alapítvány sem tudja támogatni. Ne legyenek olyan óriási 
tálak, sültek. Álljon játékból. 

Simonné Vitányi Mónika

A „tálak meg a sültek” mindig felajánlások voltak. A pólófestés került pénzbe inkább. Az 
egész nap játékból állt, mindig mindenki jól érezte magát.

Mátraházi Zsuzsanna

Hát az nem kerül százezer forintba. 

Mátraházi Zsuzsanna

Lehet a pólókkal is takarékoskodni, nem kell négy pólóval hazamenni, legyen csak egy póló. 

Simonné Vitányi Mónika

Átveszi  a  képviselőasszony  az  idei  évben  a  gyermeknap  szervezését?  Szívesen  átadja  a 
lehetőséget.

Mátraházi Zsuzsanna

Szívesen  megszervezi,  de  úgy,  hogy próbáljanak  takarékoskodni.  Határozzák  meg,  hogy 
mennyi összeg van rá, és annak a keretein belül mozogjanak. 

Fábián Gusztáv

Valóban mindig  az alapítvány támogatja  a gyermeknapot.  Arra még mindig  van halvány 
remény,  hogy  a  kistérségtől  kapnak  rá  pénzt,  ezért  azt  javasolja,  hogy  50.000  Ft-ot 
különítsenek el rá a költségvetésben. 

Mátraházi Zsuzsanna

Szabják meg, hogy egy póló, kevesebb kaja, a játékról szóljon a dolog. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel, hogy a 2008. évi költségvetésben a működési kiadások terhére 50.000 
Ft-ot különítsenek el a Gyermeknap megrendezésére.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja,  hogy  a  2008.  évi  költségvetésben  a  működési  kiadások  terhére  50.000  Ft-ot 
elkülönítenek a Gyermeknap megrendezésére, és meghozza alábbi határozatát: 

43/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat



Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2008. 
évi költségvetésében a működési kiadások terhére 50.000.- 
Ft-ot különít el a Gyermeknap megrendezésére.  

9. Nyári programok szervezése, pályázati lehetőségek
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A kistérségtől minden évben 100.000 Ft-ot kapnak a falunap megszervezésére, a Káli-nap 
szervezésének költségeit pedig az alapítvány vállalhatná. 

Fábián Gusztáv

A kettőt egyszerre nem lehetne megszervezni?

Simonné Vitányi Mónika

Azért  javasolja  azt,  hogy  külön  szervezzék,  mert  így  minden  hónapra  jut  valamilyen 
program. Az egyik programnak július 19-re kellene esnie, mivel egyeztetve a többi községgel 
úgy  tűnik,  hogy  júliusban  ez  a  hétvége  szabad.  A  falunap  költségeire  a  kistérséghez 
nyújtanának be pályázatot, míg a Káli-napokat az alapítvány költségén szerveznék. 
Szavazásra teszi fel, hogy a falunap megszervezésének költségeire a Tapolca és Környéke 
Kistérségi Társuláshoz nyújtsanak be pályázatot. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja, hogy a falunap megszervezésének költségeire a Tapolca és Környéke Kistérségi 
Társuláshoz nyújtsanak be pályázatot, és meghozza az alábbi határozatát: 

44/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2008. 
évi falunap megrendezésének költségeire pályázatot kíván 
benyújtani a  Tapolca és Környéke Kistérségi Társuláshoz.
A  képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a 
pályázat benyújtására.
Felelős: polgármester
Határidő: július 19-ig

10. Kerékpárút megvalósítása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A Káli-medencéért Alapítvány egy szándéknyilatkozatot kér az önkormányzattól, amelyben 
kimondja, hogy elviekben támogatja a kerékpárút megvalósítását. Nem jelent kötelezettséget, 
csak arról szólna a dolog, hogy foglalkoznak a kerékpárút kérdésével. Nem lehet tudni azt, 
hogy mikorra lesz ebből valami. 



Dr. Verbovszki Valéria

Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elviekben  támogatja  a  káli-medencei  kerékpárút  megvalósítását  oly  módon,  hogy 
nyomvonalát  Káptalantóti  felé  jelöli  ki.  2.  A  képviselő-testület  hatályon  kívül  helyezi  a 
8/2007.(I.31.) sz. határozatot. A képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy a határozat 
kivonatát  Szentbékálla  polgármesterének  küldje  meg.  Felelős:  polgármester  Határidő: 
azonnal

Mátraházi Zsuzsanna

Szerinte hagyják ki belőle, hogy Káptalantóti felé menjen a nyomvonal. Ezt nem is érti. 

Simonné Vitányi Mónika

Ki kell jelölni a nyomvonalat, mert ez a tervezés szempontjából fontos. 

Fábián Gusztáv

Kékkút felől jönne be a kerékpárút, és nem Ábrahámhegy vagy Badacsonyörs felé menne, 
hanem a major mellett Káptalantóti felé. 

Simonné Vitányi Mónika

Ábrahámhegy felé az útra fogják kijelölni a kerékpárút nyomvonalát, mivel olyan szűk, hogy 
nem lehet mellette kerékpárutat építeni. 

Mátraházi Zsuzsanna 

Igazából  annak  látná  értelmét,  hogy  belekapcsolódik  a  balaton-parti  kerékpárút 
nyomvonalába. 

Simonné Vitányi Mónika

Belekapcsolódik, de nem Salföldön, hanem Kővágóörs előtt. 

Fábián Gusztáv

Ha úgy veszik,  összekapcsolódik majd a  két  nyomvonal,  hiszen az ábrahámhegyi  útra is 
rávezetik a kerékpárutat, ami levezet a Balaton-partra, és ott kapcsolódik a kerékpárúthoz. 

Mátraházi Zsuzsanna

Nem  támogatja,  hogy  ők  szabják  meg,  hogy  merre  menjen  a  kerékpárút,  szerinte  a 
tervezőnek kell kijelölni a nyomvonalat.

Fábián Gusztáv

Nem megszabják, az alapítvány kéri, hogy jelöljék ki a nyomvonalat. 



Simonné Vitányi Mónika

Már annyi testületi ülésen beszéltek a kerékpár útról és a nyomvonalról. A nyomvonalat azért 
nekik  kell  kijelölni,  mivel  ők  ismerik  a  helyi  adottságokat,  a  rendezési  tervüket.  Salföld 
nagyon jól jár, mert a falut Kékkút felől, illetve Kővágóörs felől is érinti a kerékpár útvonala 
majd.  A Kővágóörs felől  beérkező kerékpárút  nyomvonala tart  Ábrahámhegy felé,  míg a 
Kékkút felől beérkező nyomvonal menne Káptalantóti felé. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ő  ebben  a  kérdésben  csak  akkor  tud  dönteni,  ha  látja  azt  a  nyomvonalat,  amit  itt  a 
polgármester asszony emleget. 

Dr. Verbovszki Valéria

A tervek a testületi javaslatok alapján fognak elkészülni. 

Simonné Vitányi Mónika

Szavazásra teszi fel, hogy a napirendi pontról név szerinti szavazással döntsenek.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  1 
tartózkodás mellett elfogadja, hogy a napirendi pontról név szerinti szavazással döntsenek. 

Mátraházi Zsuzsanna

Támogatja a kerékpárutat, nagyon régóta harcolnak érte, és nagyon jó lenne, ha lenne, de a 
Tapolca  felé  vezető  kerékpárútnak  kevesebb  értelmét  látja,  mint  annak  a  kerékpárútnak, 
amelyik  meg  tudja  közelíteni  a  Balatonon  immár  majdnem  körbemenő  kerékpárutat. 
Mindenképpen örülne annak, ha innen is meg lehetne közelíteni.

Simonné Vitányi Mónika

Szeretne hozzátenni annyit, hogy Salföldről le fog menni a kerékpárút, úgyhogy nem érti a 
hozzászólást. 

Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.

(A körjegyző felolvassa a képviselők nevét, a jelen lévő képviselők szavaznak)

Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül,  1 
tartózkodás  mellett  az  ismertetett  határozati  javaslatot  elfogadja,  és  meghozza  alábbi 
határozatát:

45/2008.(IV.15.) Kth. sz. határozat

1.  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
elviekben  támogatja  a  káli-medencei  kerékpárút 
megvalósítását  oly  módon,  hogy  nyomvonalát 
Káptalantóti felé jelöli ki. 



2. A képviselő-testület  hatályon kívül helyezi  a 8/2007.
(I.31.) sz. határozatot. 

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy  a 
határozat kivonatát Szentbékálla polgármesterének küldje 
meg. 

Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal

11. Tatay-napok támogatása
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika

A badacsonytomaji iskola – ahova négy salföldi gyerek jár – megkereste az önkormányzatot 
azzal, hogy támogassák a Tatay-napokat. 10.000 Ft-ot szoktak adni, javasolja, hogy most is 
ennyit adjanak. 
Ismerteti  a határozati  javaslatot:  Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2008. 
évi költségvetésében a működési  kiadások terhére 10.000 Ft összeggel támogatja  a Tatay 
Sándor  Közös  Fenntartású  Általános  Iskola  által  szervezett  Tatay-napokat.  A  képviselő-
testület utasítja a polgármestert, hogy gondoskodjon az összeg átutalásáról, és a határozatot 
az iskola igazgatójának küldje meg. Felelős: polgármester Határidő: azonnal
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2008. 
évi költségvetésében a működési kiadások terhére 10.000 
Ft összeggel támogatja a Tatay Sándor Közös Fenntartású 
Általános Iskola által szervezett Tatay-napokat.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy 
gondoskodjon az összeg átutalásáról, és a határozatot az 
iskola igazgatójának küldje meg. 

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

12. Fénymásolás és nyomtatás díja
      Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Dr. Verbovszki Valéria

Ezt  a  határozatot  Kővágóörs  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  már  elfogadta. 
Mivel körjegyzőségben vannak, ezért az itteni képviselő-testületnek is el kell fogadni. Arról 
szól a dolog, hogy új fénymásoló került a hivatalba, a régi fénymásoló átkerült a Művelődési 
Házba, és díjakat határoznak meg a fénymásolásra, illetve a nyomtatásra. 

Simonné Vitányi Mónika



Azért kell ezt elfogadni, mert a bevétel a körjegyzőséghez folyik be. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ha valaki bemegy a körjegyzőségre a saját ügyét intézni, akkor fizetnie kell a nyomtatásért?

Dr. Verbovszki Valéria

Nem a hatósági ügyekről van szó, csak arról, ha valaki magánügyben fénymásoltat. 

Simonné Vitány Mónika

Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Körjegyzőségen és a Kővágóörsi Művelődési Házban a fénymásolás és nyomtatás díját az 
alábbiak szerint határozza meg: - fénymásolás A4-es papíron egy oldal 15.- Ft, két oldal 25.- 
Ft, - fénymásolás A3-as papíron egy oldal 25.- Ft, két oldal 40.-Ft, - nyomtatás 30.- Ft.

Szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 
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Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Körjegyzőségen  és  a  Kővágóörsi  Művelődési  Házban  a 
fénymásolás  és  nyomtatás  díját  az  alábbiak  szerint 
határozza meg:
- fénymásolás A4-es papíron egy oldal 15.- Ft, két oldal 
25.- Ft,
- fénymásolás A3-as papíron egy oldal 25.- Ft, két oldal 
40.-Ft,
- nyomtatás 30.- Ft.

Felelős: körjegyző???
Határidő: folyamatos

13. Interpellációk, képviselő-kérdések, bejelentések

Simonné Vitányi Mónika

A lomtalanításra május 2-án kerül sor. Május 4-ig lehet a konténerekbe rakni a szemetet. A 
Takarítsuk  ki  a  Káli-medencét  programon  Salföld  is  részt  vett.  Ezúton  is  szeretné 
megköszönni a jelen lévők munkáját. Az E.ON-nal egyeztetve felmerült annak a lehetősége, 
hogy kiépítsék a Rákóczi utca alsó részében a vezetéket. Az önkormányzatnak a világítást 
kellene  megoldani.  12  telket  érintene  a  dolog.  Úgy  néz  ki,  hogy  az  E.ON-nal  előnyös 
szerződést lehetne kötni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Milyen százalékot jelentene?



Simonné Vitányi Mónika

Tárgyalás alatt van még a dolog, de sokkal kevesebbe, mint annak idején volt. 

Mátraházi Zsuzsanna

El tudja mondani, hogy annak idején mennyi volt. 30-70%, és 70-et az E.ON állt volna. 

Simonné Vitányi Mónika

Annyit  tud mondani,  hogy annak idején 500.000 Ft-ot  kértek  telkenként,  ezt  egy érintett 
lakostól tudja.

Mátraházi Zsuzsanna

Dehogy. Akkor is magyarázta, de nem értették. 

Simonné Vitányi Mónika

A lényeg az, hogy most meg lehetne oldani az utca áramellátását. Felmerült kérésként, hogy 
az építésügyi határozatokat hozzák be a testületi ülésekre. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ne olvassa fel. Szerinte ez nem érinti őket, csak, ha valamilyen kérelem kapcsolódik hozzá.

Dr. Verbovszki Valéria

Az építésügyi határozatokat az önkormányzat kapja, tehát a testület tudhat olyan dolgokat, 
hogy ki kapott építési engedélyt, használatbavételi, illetve fennmaradási engedélyt stb. 

Mátraházi Zsuzsanna

Ő annak idején kérte, hogy a testületi ülések anyagát e-mailben küldjék meg neki, mert ez 
költséghatékonyabb megoldás,  de mivel úgyis minden testületi  anyagban vannak olyanok, 
amiket  postán  kell  elküldeni,  kéri  a  jegyzőasszonyt,  hogy ezután  minden  anyagot  postán 
küldjenek meg neki. Javaslata is lenne. Lehetne a következő havi egyik napirendi pontja, 
hogy  mi  az,  amivel  kicsit  tudnának  takarékoskodni.  Takarékossági  javaslatok  és  ötletek 
kellenének. Ha az ember töri a fejét, biztos sok dolog eszébe jut.

Simonné Vitányi Mónika

A képviselő-asszonytól  kérdezi,  hogy utánanézett-e a Balaton törvénynek? Valami olyant 
említett a képviselőasszony, hogy lehet építkezni, mert ezt kivették a Balaton törvényből. 

Mátraházi Zsuzsanna

Megjelent a lapokban is, hogy lehet építkezni. 



Simonné Vitányi Mónika

Nem lehet építkezni. 

Mátraházi Zsuzsanna

Elő kell venni a Veszprém Megyei Naplót, amiben ugyancsak megjelent.

Simonné Vitányi Mónika

Beszélt  Hajba  Csabával,  aki  a  tapolcai  építéshatóság  ügyintézője,  aki  azt  mondta,  hogy 
január 1-től nem lehet építkezni. A Balaton törvényt valamikor tavasszal vagy nyáron fogják 
módosítani.

Mátraházi Zsuzsanna

Éppen azért vették ki belőle ezt a részt. 

Simonné Vitányi Mónika 

Ha a képviselőasszony nem is  nézett  utána,  ő  megtette,  és  a  lényeg  az,  hogy nem lehet 
építkezni.

Mátraházi Zsuzsanna

Ha nem lehet építkezni, akkor a szennyvíztisztítót nem tudják megépíteni. 

Simonné Vitányi Mónika

Amíg nem készül el a csatorna, építési engedélyt az építéshatóság nem ad ki. Megköszöni a 
részvételt, és az ülést 17,15-kor bezárja. 

Simonné Vitányi Mónika Dr. Verbovszki Valéria
     polgármester körjegyző


	(A jegyző felolvassa a képviselők nevét, a jelen lévő képviselők szavaznak)
	(A körjegyző felolvassa a képviselők nevét, a jelen lévő képviselők szavaznak)

